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Pensionärsrådets sammanträde  
den 27 februari 2017 

 

Ledamöter  

Berit Johansson, ordförande PRO Tallkrogen-Gubbängen 

Christina Johansson, vice ordförande SPF Farsta 

Inger Sjöberg  PRO Farsta centrum 

Gun-Britt Dahlberg PRO Farsta strand 

Greta Jönsson SPF Sköndal 

  

Ersättare  

Susanne Watthiersson PRO Hökarängen 

Bror Palmäng PRO Sköndal 

Lisbeth Andersson PRO Farsta centrum 

Alexandra Posacki SPF Farsta 

Yvonne Algård SPF Sköndal 

  

Tjänstepersoner  

Per-Ove Mattsson avdelningschef beställare 

Pia Sundqvist nämndsekreterare 
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Ordförande Vice ordförande 
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§ 1  Godkännande av dagordningen, val av justerare, 

anmälan av protokollet från förra sammanträdet 

Dagordningen godkändes. Protokollet justeras av ordföranden 

och vice ordföranden onsdag den 1 mars. Protokollet från rådets 

sammanträde den 23 januari 2017 anmäldes och lades till 

handlingarna. 

 

§ 2  Kommunfullmäktiges instruktion för pensionärsråden 

Rådet gick översiktligt igenom den instruktion för rådets 

uppgifter och arbetsformer som kommunfullmäktige har fastställt. 

Rådet frågade om kopplingen till landstinget och ansvaret att följa 

landstingets verksamhet. Förvaltningen höll med om att detta kan 

uppfattas som oklart eftersom rådet är kopplat till 

stadsdelsnämnden, som inte har något mandat eller kompetens när 

det gäller landstingsverksamhet. Förvaltningen påminde om att 

nämnden framförde den synpunkten när pensionärsrådens 

instruktion remissbehandlades i augusti förra året. 

 

Det bestämdes att förvaltningen ordnar en halvdagsutbildning för 

rådet om nämndens och förvaltningens verksamheter, med fokus 

på äldreomsorgens beställar- och utförardelar. Rådet ser helst att 

detta ordnas en onsdag eftermiddag, med tanke på ledamöters och 

ersättares övriga åtaganden. 

 

§ 3  Ärenden till nämndsammanträdet den 9 mars 

Ärende nr 2: Bilägg anteckningar från Öppet forum till 

nämndens protokoll. Svar på medborgarförslag 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 3: Förutsättningar för inventering av lokaler för 

föreningslivet. Svar på skrivelse från S, MP och V 

Rådet undrade hur information om webbenkäten har sänts ut till 

det lokala föreningslivet – via mejl eller brev? Flera säger sig inte 

känna till den och har därför missat att fylla in den, vilket rådet 

tycker är olyckligt med tanke på att den tar upp en så avgörande 

fråga som tillgången till lokaler för föreningsverksamheten. (I 

ärendet framgår att bara tre av de sju föreningar som är 
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representerade i rådet har besvarat enkäten.) Förvaltningen 

lovade ta reda på hur enkäten skickades ut. 

 

Ärende nr 6: Den fortsatta driften av Postiljonens vård- och 

omsorgsboende 

Rådet undrade hur hygienutrymmen och andra brister löses om 

nämnden återtar driften i egen regi. Avdelningschef Per-Ove 

Mattsson svarade att brister som konstateras vid inspektioner 

behöva lösas oavsett driftform, men att situationen skulle 

försvåras om verksamheten drivs av en entreprenör. Per-Ove 

betonade, så som också framgår av tjänsteutlåtandet, att detta 

dock bara är ett av skälen bakom förvaltningens förslag till 

återtagande i egen regi. 

 

Ärende nr 8: Utvärdering av medborgarbudget om Mötesplats 

Fagersjö 

Rådet undrade varför det är så svårt att få verksamheten att 

fungera, locka besökare. Förvaltningen pekade på flera faktorer 

som tas upp i rapporten: I fasen när förslag om aktiviteter kunde 

lämnas in gjordes det inte klart att de som föreslog även 

förväntades leda ”sin” aktivitet. Röstningsförfarandet var också 

mer anonymt än i den nya medborgarbudgeten om Måsen, där 

Fagersjöbor samlas och får möjlighet att resonera tillsammans, 

höra varandras argument för och emot olika förslag – och 

samtidigt lära känna varandra. Omröstningen om mötesplatsens 

aktiviteter genomfördes utan den kontakten invånare emellan.  

 

Ett annat problem var att lokalen inte var helt klar att tas i bruk 

efter invigningen. Rådet pekade själv på det faktum att det tar tid 

att etablera en verksamhet, att sprida information om den och 

locka deltagare. 

 

Ärende nr 9: Ny ordförande och ledamot i stadsdelsnämndens 

demokratiråd 

Rådet hade fått ärendet för kännedom och hade inga synpunkter. 
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Ärende nr 12: Principer och metoder för uppföljning och 

styrning inom äldreomsorgen. Svar på remiss från 

kommunstyrelsen 

Rådet tyckte att det var ett bra förslag. 

 

Ärende nr 13: Detaljplan för del av Farsta 2:1 i Larsboda. Svar 

på remiss från stadsbyggnadsnämnden 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 14: Översyn av hastighetsgränser i Farsta och och 

andra stadsdelsområden. Svar på remiss från trafiknämnden 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 15: Föreningsstöd 2017. Anmälan av 

stadsdelsdirektörens beslut 

Rådet tyckte att ärendet var trevlig läsning. 

 

Ärende nr 19: Demokratirådets protokoll den 21 februari 2017 

Rådet hade fått protokollet för kännedom och hade inga synpunkter. 

 

§ 4  Remiss som behandlas av nämnden den 20 april: 

Lägesrapport från Hållbarhetskommissionen 

Förvaltningen har ännu inga konkreta synpunkter att redovisa. 

Rådet konstaterade att Hållbarhetskommissionens rapporter och 

förslag inte uppmärksammar och tar hänsyn till äldres behov av 

trygghet. Rådet återkommer med synpunkter när förvaltningens 

förslag till svar redovisas vid rådets nästa sammanträde. 

 

§ 5  Information från förvaltningen 

Per-Ove Mattsson redogjorde för äldreomsorgen under 2017 som 

den beskrivs i nämndens verksamhetsplan. Rådet ställde en del 

frågor om arbetet med äldre hemlösa och hur detta kan motverkas. 

Rådet undrade också om verksamhet liknande den på Tuben även 

kan anordnas i Tallkrogen, Gubbängen och andra stadsdelar för 

de äldre som inte orkar ta sig till Farsta centrum. 

 

Förvaltningen besvarade en fråga från rådets förra sammanträde 

om fastighetsbeteckningar. En fastighet kan ibland sträcka sig 
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över flera stadsdelar och kan därför exempelvis ha namnet 

Gubbängen trots att delar av den ligger i Hökarängen. 

 

Bror Palmäng rapporterade från informationsmötet den 14 

februari om medborgarbudget Måsen, dit både pensionärsrådet 

och rådet för funktionshinderfrågor bjudits in som referensgrupp, 

för att ge sin syn på förslagen utifrån sina specifika intressen och 

kunskaper. Råden har nu bjudits in till ett nytt möte onsdag den 

22 mars klockan 13.00 på Tuben. Förvaltningens demokrati-

samordnare kommer då att berätta om det förslag till utveckling 

av aktivitetsparken Måsen som då har utarbetats av de anlitade 

arkitekterna utifrån de många förslag och synpunkter som har 

samlats in under de första stegen i medborgarbudgeten. 

 

Förvaltningen påminde om mötet med trafikkontoret tillsammans 

med rådet för funktionshinderfrågor den 2 mars klockan 09.00. 

Mötet kommer att ägnas åt vad som behöver förbättras ur 

tillgänglighetsperspektiv i Farsta centrum. 

 

§ 6  Genomgång av tidplan och balanslista 

Rådet gick igenom och uppdaterade tidplanen över kommande 

sammanträden och balanslistan över frågor, besök och liknande – 

se bilaga. 

 

§ 7  Skrivelse från PRO om hemtjänsten och 

äldreboenden (bordlagd vid förra sammanträdet)  

Rådet diskuterade äldres möjlighet att själva bestämma hur 

biståndsbedömd tid ska användas, men hade i dagsläget inga 

specifika synpunkter på frågorna från PRO utan inväntar det 

förslag till svar som förvaltningen kommer att ta fram åt nämnden. 

Det förslaget kommer att tas upp vid rådets nästa sammanträde. 

 

§ 8  Övriga frågor  

Det  förekom inga övriga frågor. 

 

§ 9  Sammanträdet avslutas 

Ordföranden avslutade sammanträdet. 


